
                                  PROTOKÓŁ Nr IV/18 

 

z IV Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu  28 grudnia 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 osób, w Sesji zgodnie z załączoną listą obecności                           

uczestniczyło 13 radnych. Nieobecna radna  E.Stachewicz. 

 

Sesja odbyła się w godzinach 1000 –1205 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Dariusz Frejnik - Radny Rady Powiatu Działdowskiego, Kierownik 

Gminnego Zakładu Usług Komunalnych w Uzdowie 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy   

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

Mieczysława Skała  - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Aleksandra Kowalska - Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Burkacie 

Tadeusz Szeremeta    - Komendant OSP 

Kamila Piotrowska  - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Wiesława Gierłachowska - Radca prawny  

Justyna Rosińska - Referent ds. społecznych i ochrony zdrowia 

Sołtysi , media lokalne. 

 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia IV Sesji Rady Gminy Działdowo. 

Następnie powitała uczestników sesji i na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy M.Zieliński wnioskował o wprowadzenie dodatkowego punktu „Podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2018 r.” oraz o zmianę porządku obrad poprzez 

przesunięcie punktu 9, w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Działdowo celem przekazania 

 go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu” i oznaczenie go jako punkt 6.  

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała czy są inne wnioski. 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec czego przystąpiono do głosowania.  

Wniosek w sprawie  wprowadzenia do porządku obrad dodatkowego punktu „Podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2018 r.” przyjęto jednogłośnie, tj.13 głosami „za” 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3  do protokołu/ 



Wniosek w sprawie przesunięcia punktu 9, w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Działdowo celem przekazania 

 go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu” i oznaczenia go jako punktu 6 przyjęto jednogłośnie, 

tj.13 głosami „za”. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4  do protokołu/ 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak odczytała proponowany porządek obrad po uwzględnieniu przyjętych 

zmian:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Działdowo celem przekazania go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo na 

lata 2019-2029. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2019 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Straży Gminnej w Działdowie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Burkacie i Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Działdowie.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywania w formie zasiłku celowego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów  żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywania „ Pomoc gminy w zakresie dożywiania na lata 2019-2023. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-

2021. 



17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2024. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Działdowo na 2019 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2019 rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela Gminy Działdowo  

do Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin ”Działdowszczyzna”. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz wyboru 

Przewodniczącego Komisji. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej oraz wyboru Przewodniczącego 

 i Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Działdowo. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2018 r. 

24. Sprawy bieżące. 

25. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie, tj.13 głosami „za”.  

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5  do protokołu/ 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z III Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj.13 głosami „za” 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6  do protokołu/ 

 

Ad.pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym,  

z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał. / Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7  

do protokołu/ 

 

Ad.pkt 5 

 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. pkt  6 
 

Kierownik Gminnego Zakładu Usług Komunalnych D.Frejnik omówił projekt uchwały: pismem  

z dnia 27 listopada zostaliśmy zawiadomieni przez Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej  

w Warszawie o  negatywnym przyjęciu projektu regulaminu (przyjmowanego po raz pierwszy uchwałą 

rady). Dostaliśmy cztery punkty, wytyczne o dookreślenie. Będąc na szkoleniu w maju mówiono  

nam, aby pisać, robić tzw. minimalizm, bowiem wszystko jest w ustawie z dnia 7 czerwca 2001 r. o 

zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków, w późniejszych zmianach 



ustawy, w rozporządzeniach.  Tą zasadą się kierowaliśmy. Osoba sprawdzająca zażyczyła sobie 

rozbudowania, więc rozbudowaliśmy te cztery punkty, do których były zastrzeżenia. Jeden punkt, gdzie 

popełniliśmy błąd, był to błędny zapis dotyczący reklamacji. Rozporządzenie zmieniło się w czerwcu, 

mieliśmy na reklamację 30 dni, teraz mamy 14.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie  6 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/19/18 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Działdowo celem przekazania go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8  do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt  7 

Skarbnik Gminy B.Antoszewska zreferowała projekt uchwały, informując, że dla roku 2019 przyjęto 

wartości wynikające z projektu budżetu na 2019 rok, natomiast dla lat 2020-2029 prognozę wykonano  

w oparciu  o wskaźniki inflacji i wskaźniki PKB.  

Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła rok 2019. Planowane dochody na kwotę 43 473 718,00 zł, z 

czego dochody bieżące 40 247 218,00 zł, dochody ze sprzedaży majątku (kolumna 1.2.1) 54 500 zł, 

dochody z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje 3 172 000,00 zł.  

Wydatki na rok 2019 planowane są na kwotę 46 511 202, 69 zł, z czego wydatki bieżące kwota 

39 975 675,01 zł, wydatki majątkowe 6 535 527,68 zł. Kolumna 2.1.3 przedstawia kwotę odsetek jakie są 

planowane zgodnie z harmonogramem na spłatę zaciągniętego długu, a więc kredytu i obligacji. Na 

następny rok planowany jest deficyt w wysokości 3 037 484,69 zł. Zostanie on spłacony z wolnych 

środków w kwocie 237 484,69 zł i obligacji w kwocie 2 800 000 zł. W poszczególnych latach od roku 

2020 do roku 2029 nie ma planowanego deficytu, planowana jest nadwyżka. Skarbnik B.Antoszewska 

wskazała również na spłaty rat kredytów,  wskaźniki, przeznaczenie nadwyżki budżetowej, środki unijne, 

jak również planowane przedsięwzięcia, zgodnie z załącznikiem nr 2. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała czy są jakieś wnioski, pytania. 

Pytań ani wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących poszczególnych stałych komisji rady 

gminy o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  



Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie 7 głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E.Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie, 6 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, 

jednogłośnie, 5 głosami „za”. 

Rada gminy większością głosów /12 głosów  „za”, 1 głos „wstrzymujący się” , 0 głosów „przeciw”/ 

podjęła 

Uchwałę Nr IV/20/18 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo 

na lata 2019-2029. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad.pkt 8 

Skarbnik Gminy zreferowała projekt uchwały. Kwota dochodów na rok 2019-  43 473 718 zł, kwota 

wydatków - 46 511 202,69 zł.  Wydatki inwestycyjne, zadania inwestycyjne  planowane do realizacji na 

rok 2019 na łączną kwotę  5 658 067,68 zł  (załącznik nr 3):  

Rolnictwo i łowiectwo: 

- Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przepompownią w Filicach , 

- Rozbudowa wodociągu w Burkacie , 

- Wykup sieci wodociągowej od inwestora prywatnego , 

- Rozbudowa wodociągu w Wysokiej , 

- Rozbudowa wodociągu w Klęczkowie , 

- Rozbudowa wodociągu w Księżym Dworze , 

- Rozbudowa wodociągu w Filicach ; 

Transport i łączność: 

- Sołectwo Turza Wielka - rozbudowa chodnika przy drodze gminnej , 

Sołectwo Uzdowo- budowa drogi wewnętrznej , 

Sołectwo Grzybiny- położenie krawężnika , 

Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Kurki; 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

- Modernizacja i rozbudowa remizy strażackiej w Petrykozach , 

- Sołectwo Uzdowo- doposażenie OSP ( zakup pompy szlamowej) ; 



Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska:  

Sołectwo Ruszkowo- zakup i montaż lampy solarnej, 

- Sołectwo Burkat-zakup i montaż lampy hybrydowej, 

- Sołectwo Mosznica- ogrodzenie placu zabaw i siłowni zewnętrznej. 

Skarbnik Gminy B.Antoszewska poinformowała, że planowane są środki unijne na kwotę  4 695 000 zł 

(załącznik nr 4),  Deficyt planowany jest w kwocie 3 037 484,69 zł, zostanie pokryty z emisji papierów 

wartościowych w kwocie 2 800 000 zł oraz wolnych środków w kwocie 237 484,69 zł. W budżecie 

planowane są również dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  

w kwocie 106 000 zł. Środki te zostaną przeznaczone na realizację zadań określonych w gminnym 

programie przeciwdziałania narkomanii (3400 zł) oraz w gminnym programie profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych (102 600 zł).  Zaplanowano w budżecie środki z tytułu opłat  

i kar związanych z ochroną środowiska w wysokości 450 000 zł. Zostaną one przeznaczone na zadania 

związane  z ochroną środowiska. Fundusz sołecki w następnym roku jest planowany w kwocie  

641 933, 87 zł (załącznik nr 10). W budżecie planowane są dotacje przedmiotowe dla zakładu 

budżetowego w kwocie 258.774 zł; dotacje podmiotowe dla gminnych instytucji kultury na łączną kwotę 

1.862.857 zł, dotacja celowa na organizację kolonii 30.000 zł. Planowana jest rezerwa ogólna w kwocie 

60 000 zł jak również rezerwa celowa: na zarządzanie kryzysowe 130.000 zł, na remonty bieżące  

w jednostkach oświatowych 120.000 zł, na płace wraz z pochodnymi dla jednostek oświatowych 50.000 

zł, na zalecenia pokontrolne dla jednostek oświatowych 30.000 zł. 

Po omówieniu budżetu na rok 2019 Skarbnik Gminy poprosiła o pytania. 

Pytań nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących poszczególnych stałych komisji rady 

gminy o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uwzględniający przyjętą autopoprawkę, zgłoszoną przez 

Wójta Gminy, jednogłośnie 7 głosami „za” 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E.Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, uwzględniający przyjętą autopoprawkę, zgłoszoną przez Wójta Gminy, jednogłośnie, 6 głosami 

„za”. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uwzględniający 

przyjętą autopoprawkę, zgłoszoną przez Wójta Gminy, jednogłośnie, tj. 5 głosami „za”. 



Przystąpiono do głosowania nad autopoprawką do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy na 2019 r., zgłoszoną przez Wójta Gminy (przedłożoną radnym wraz z materiałami na 

posiedzeniach komisji stałych rady gminy). 

Autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2019 r. przyjęto 

jednogłośnie, tj. 13 głosami „za’/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu/. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2019 r.  

uwzględniającą przyjętą autopoprawkę.  

Rada gminy większością głosów /12 głosów  „za”, 1 głos „wstrzymujący się” , 0 głosów „przeciw”/  

podjęła 

Uchwałę Nr IV/21/18 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2019 r. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 

 

Ad.pkt 9 

Wójt Gminy M.Zieliński omówił projekt uchwały.   

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, jest to uchwała dotycząca zabytków. Nie mamy dużo, sprawdzałem, 

chyba dwanaście. Jest to uchwała, że tak powiem „matka”, główna uchwała, po której można 

podejmować uchwały o pomocy dla zabytków. Jeżeli podejmiecie państwo tę uchwałę, nie oznacza, że 

cokolwiek się dalej wydarzy. Jeżeli ktoś złoży wniosek i jeśli będziemy  chcieli wspomóc pracę, musi być 

dodatkowa uchwała i kwota będzie taka jaką państwo wyznaczycie.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, 

jednogłośnie, tj. 5 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/22/18 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad.pkt 10 

Wójt Gminy M.Zieliński:  Szanowni państwo, główny czynnik likwidacji straży to oczywiście finanse. 

Nie ukrywam, że mieszkańcy, dopominali się, aby likwidować.  Jak dojdzie już do likwidacji straży, 

pewne zadania, które miała straż i tak musimy wykonywać, więc będzie to  przerzucone do pana 



Małachowskiego. Przyszła opinia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie, jest to opinia 

pozytywna. Myślę, że nie ma podstaw, abyśmy dalej dyskutowali na temat straży. Na komisjach 

dyskutowaliśmy, że taka decyzja o likwidacji ma zapaść.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o wnioski i pytania do projektu uchwały. 

Pytań ani wniosków nie było.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia b.r., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie  7 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/23/18 w sprawie rozwiązania Straży Gminnej w Działdowie. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad.pkt 11 

Sekretarz Gminy J.Świniarski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, zgodnie ze Statutem Gminy 

Działdowo wybory do rad sołeckich oraz  sołtysów odbywają się w ciągu trzech miesięcy  

od przeprowadzenia wyborów do organów samorządu terytorialnego. Będzie opracowany harmonogram 

wyborów, prawdopodobnie pod koniec stycznia zaczną się pierwsze zebrania wiejskie w celu wyborów 

sołtysów i rad sołeckich. Pan Wójt w drodze zarządzenia określi harmonogram. Każdy z państwa 

sołtysów otrzyma powiadomienie.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie  tj. 7 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/24/18 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

 



Ad.pkt 12 

Wójt Gminy M.Zieliński: połączenie nie nastąpi od razu, kiedy państwo podejmiecie uchwałę,  jest to 

dosyć długi proces. Myślę, że jak dobrze pójdzie to nie wcześniej niż sierpień, wrzesień ta uchwała 

wejdzie w życie i będziemy mogli połączyć instytucje kultury. Powód połączenia jest jasny, są to 

pieniądze. Po połączeniu zostanie jeden kierownik. Jest to  przełożenie na określone pieniądze. Pół etatu 

jest u pani kierownik  GOKIS, pół w bibliotece. Jeżeli będzie to jedna instytucja będzie bardziej 

oszczędna i lepiej zarządzana. Chciałbym wnieść jeszcze autopoprawkę do uchwały . Na posiedzeniu 

komisji Kultury rozmawialiśmy na temat nazwy tej instytucji. Wcześniej proponowano Gminne Centrum 

Kultury i Biblioteka w Burkacie. Pani kierownik nas przekonała, że będzie łatwiejsza do przejścia 

procedura i będziemy mieli więcej korzyści. Uwierzyliśmy, zobaczymy jak będzie. Miałoby to więc się 

nazywać Biblioteka i Centrum Kultury Gminy Działdowo. Powodem łączenia tych instytucji jest również 

to, że pani Magda ma zamiar w roku 2019 odejść na emeryturę. Jeżeli pani Magda nie odchodziłaby to 

tak szybko byśmy takiej decyzji nie podjęli. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E. Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

uwzględniający przyjętą autopoprawkę, zgłoszoną przez Wójta Gminy, jednogłośnie  tj. 6 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania nad autopoprawką do projektu uchwały, zgłoszoną przez Wójta Gminy 

/autopoprawkę przedłożono radnym również w wersji pisemnej/ 

Rada Gminy jednogłośnie, tj.  13 głosami „za” przyjęła zgłoszoną autopoprawkę do projektu uchwały.  

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 

Radna E.Krysiak: zapytała, jaka jest kwota oszczędności z połączenia instytucji. 

Wójt Gminy: kwota nie jest wyliczona, ale sama pensja pana czy pani kierownik. Po połączeniu będzie 

jedna księgowa, więc wyliczymy i powiem dokładnie, nie będę teraz wymyślał.   

Rada Gminy jednogłośnie, tj.  13 głosami „za”podjęła 

Uchwałę Nr IV/25 /18 w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Burkacie i Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Działdowie.  

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak o godzinie 10.50 zarządziła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

O godzinie 11.10 Przewodnicząca Rady K.Wasiak wznowiła IV Sesję Rady Gminy. Po przerwie  

w sesji uczestniczy 12 radnych. Nieobecny radny K.Chyliński.  

 

 



Ad.pkt 13 

Kierownik K.Piotrowska zreferowała projekt uchwały. 

Uchwałą Nr 140 z dnia 15 października 2018 roku Rada Ministrów ustanowiła wieloletni rządowy 

program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Program zakłada możliwość korzystania  

z pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób spełniających warunki otrzymania pomocy 

wskazane w ustawie z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej oraz spełniających kryterium 

dochodowe w wysokości 150%, kryterium, o którym mowa w art.8 ust.1 ww. ustawy. 

Przyjęcie programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 oznacza, że od 1 stycznia 2019 roku 

przestanie obowiązywać uchwała Nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 roku w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. W związku z powyższym uchwała Nr XL/321/14 

Rady Gminy Działdowo z dnia 10 stycznia 2014 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

zmieniona uchwałą Nr XLI/323/14 Rady Gminy Działdowo z dnia 20 lutego 2014 r. w swych zapisach 

będzie uwzględniała nieaktualny program wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania. 

Mając na względzie powyższe zachodzi zatem konieczność podjęcia nowej uchwały regulującej kwestię 

udzielania pomocy, o której mowa wyżej w oparciu o wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole 

 i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała o wnioski i pytania do projektu uchwały.  

Pytań ani wniosków nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośnie  tj. 6 głosami „za”. 

Rada Gminy jednogłośnie, tj.  12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/26/18 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywania w formie zasiłku celowego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 



 

Ad.pkt 14 

Kierownik K.Piotrowska zreferowała projekt uchwały.  

Zgodnie z art. 96 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej wydatki na posiłki oraz pomoc rzeczową przyznane 

pod warunkiem zwrotu podlegają zwrotowi w części lub całości, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby 

zobowiązanej do zwrotu wydatków przekracza kwotę kryterium dochodowego. W myśl ust. 4 

przywołanego artykułu ustawy rada gminy określa w drodze uchwały zasady zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej, o których mowa w ust.2, będących w zakresie zadań własnych. 

Podjęcie proponowanej uchwały wynika z konieczności dostosowania postanowień dotychczas 

obowiązującej uchwały Nr XLI/324/14 Rady Gminy Działdowo z dnia 20 lutego 2014 r. w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych, dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 do 

obecnie obowiązujących przepisów, w tym w szczególności uwzględnienia postanowień przyjętej przez 

Radę Ministrów uchwały Nr 140 z dnia 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E.Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośnie  tj. 6 głosami „za”. 

Rada gminy  jednogłośnie tj, 12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/27/18 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów  żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad.pkt 15 

Kierownik K.Piotrowska zreferowała projekt uchwały. 

Przyjęty przez Radę Ministrów wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023 ma na celu zapewnienie posiłku dzieciom, uczniom i młodzieży, które wychowują się w rodzinach 

znajdujących się w trudnej sytuacji. Program ten przewiduje wsparcie gmin, które w szczególnie 

uzasadnionych przypadkach, będą udzielały pomocy, gdy uczeń albo dziecko niespełniające wymagań 

kryterium dochodowego wyraża chęć zjedzenia posiłku, a odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola 

informuje ośrodek pomocy społecznej właściwy ze względu na miejsce zamieszkania ucznia lub dziecka, 



o potrzebie udzielania pomocy w formie posiłku. Przy czym liczba dzieci i uczniów, którym ma być 

udzielona pomoc w ww. sposób, nie może przekroczyć 20% liczby uczniów i dzieci otrzymujących 

posiłek w szkołach i przedszkolach na terenie gminy w poprzednim miesiącu kalendarzowym,  

a w miesiącu wrześniu tej liczby z miesiąca czerwca.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E. Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośnie  tj. 6 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12 glosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/28/18 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywania „ Pomoc gminy w zakresie dożywiania na lata 2019-2023. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad.pkt 16 

Kierownik K.Piotrowska zreferowała projekt uchwały. 

Gminny Program Wspierania Rodziny przedstawia kierunki działań zmierzających do tworzenia 

optymalnych warunków dla rozwoju rodziny i opieki nad dzieckiem, szczególnie tych, które znajdują się 

w trudnej sytuacji życiowej. Celem programu jest ukazanie możliwości rozwojowych rodziny i jej 

zdolności do przezwyciężania braków poprzez wspieranie i poprawę jej funkcjonowania przy ścisłej 

współpracy samorządu, organizacji pozarządowych i innych instytucji zajmujących się rodziną. Zgodnie 

art.176 pkt 1 ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej do zadań własnych gminy należy 

opracowanie i realizacja 3-letniego gminnego programu wspierania rodziny. Natomiast art. 179 ust. 2 

cytowanej ustawy wskazuje, że gminny program wspierania rodziny uchwala rada gminy,  

z uwzględnieniem potrzeb związanych z realizacją zadań z zakresu wspierania rodziny. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury , Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E.Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośnie  tj. 6 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/29/18 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-

2021. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu/ 



Uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad.pkt 17 

Kierownik K.Piotrowska zreferowała projekt uchwały. 

Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie określa sposoby 

realizacji zadań własnych gminy Działdowo, o którym mowa w art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca  

2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Zgodnie z art. 6 ust. 2 pkt. 1 ustawy  

do zadań własnych gminy należy w szczególności tworzenie systemu przeciwdziałania przemocy 

 w rodzinie, w tym opracowanie i realizacja Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. Celem programu jest tworzenie i rozwijanie spójnego oraz 

wielopoziomowego systemu zapobiegania przemocy w rodzinie. Podstawę programu stanowi podejście 

interdyscyplinarne. Program zakłada podejmowanie kompleksowych działań ukierunkowanych zarówno 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, jak również ochronę ofiar przemocy w rodzinie. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury , Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E.Chojnacka 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia, komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośnie  tj. 6 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj.12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/30/18 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2024. 

 /imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad.pkt 18 

Referent Justyna Rosińska omówiła projekt uchwały. 

Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii powstaje w oparciu o ustawę o przeciwdziałaniu 

narkomanii a także określa cele operacyjne, które są zawarte w Narodowym Programie Zdrowia. 

Przeciwdziałanie Narkomanii należy do zadań własnych gminy. Gminny Program Przeciwdziałania 

Narkomanii uwzględnia działalność informacyjną, wychowawczą, edukacyjną i profilaktyczną. 

Realizatorem programu jest Wójt Gminy, przy współudziale podmiotów takich jak: sąd, policja, Ośrodek 

Terapii Uzależnień i Współuzależnienia, Gminny Zespół Interdyscyplinarny, Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Finansowanie Programu Przeciwdziałania Narkomani 

pochodzi z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Na rok 2019 jest 

przewidziana kwota w wysokości 3400 zł. Organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego  

do dnia 31 marca przedstawia sprawozdanie z  realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 



Narkomanii  Radzie Gminy Działdowo. Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii jest kontynuacją 

zadań realizowanych w roku ubiegłym i swoim zasięgiem obejmuje osoby zagrożone uzależnieniem 

 i osoby uzależnione od substancji psychoaktywnych i innych. W Gminnym Programie Przeciwdziałania 

Narkomanii zawarte są cele oraz plan wydatków.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury , Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E.Chojnacka: 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 grudnia Komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośnie,6 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj.12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/31/18 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie 

Gminy Działdowo na 2019 rok. 

 /imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad.pkt 19 

Referent Justyna Rosińska przedstawiła projekt uchwały.  

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych powstaje w oparciu  

o ustawę o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Każdy program, zarówno 

przeciwdziałania narkomanii jak i rozwiązywania problemów alkoholowych musi zawierać cele 

operacyjne, które są zawarte w Narodowym Programie Zdrowia. Jeżeli chodzi o przeciwdziałanie 

alkoholizmowi jest to zadanie własne gminy, które jest związane z profilaktyką i rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych. Realizacja zadań prowadzona jest w postaci gminnego programu. 

Realizatorem Programu jest Wójt Gminy Działdowo przy współpracy innych podmiotów, takich jak 

Gminna Komisja, Gminny Zespół Interdyscyplinarny, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Ośrodek 

Terapii Uzależnień i Współuzależnień,  policja, sąd oraz organizacje pozarządowe. Źródłem finansowania 

zadań są środki finansowe budżetu gminy, stanowiące dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych, wniesione przez podmioty gospodarcze w 2019 roku. Jest to kwota 102 600 zł 

(średnia z poprzedniego roku kalendarzowego). Zgodnie z art.182 ustawy o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi środki finansowe z tytułu wydania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych, wniesione przez podmioty gospodarcze są w całości przekazane  na realizację Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Składamy dwa sprawozdania, 

pierwsze do dnia 31 marca roku następującego po roku kalendarzowym, w którym był realizowany 

program, kolejne do 15 kwietnia, do Państwowej  Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych powołuje Wójt. W tej chwili, jest to 



Przewodnicząca, Sekretarz i pięciu członków, a więc wszystkich członków GKRPA jest siedmioro. Cele 

operacyjne i szczegółowe macie państwo zawarte w programach, które zostały państwu przekazane.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury , Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia E.Chojnacka 

poinformowała, że Komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie, 

 6 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/32/18 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2019 rok. 

 /imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Ad.pkt 20 

Wójt Gminy M.Zieliński tytułem wstępu poinformował, że uchwała dotyczy wyznaczenia 

przedstawiciela do Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”. Przekazał, że 

dotychczas jako Przewodniczący pełnił tę funkcję, wcześniej pani Majorowska.  

Przystąpiono do wyznaczenia przedstawiciela Gminy Działdowo do Zgromadzenia Ekologicznego 

Związku Gmin „Działdowszczyzna”.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kandydatów. 

Radny Mateusz Wiszowaty: zaproponował kandydaturę radnej Krystyny Wasiak.  

Radna K.Wasiak wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała czy są inne kandydatury.  

Innych propozycji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/33/18 w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela Gminy Działdowo  

do Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin ”Działdowszczyzna”. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Ad.pkt 21 

Przewodnicząca K.Wasiak poinformowała, że pięcioro radnych zgłosiło akces do pracy w Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji:  

- Pani Banaś Katarzyna Joanna     

- Pani Gietka Anna 



- Pani Lemańska Sylwia 

- Pan Szudrewicz Jacek Kazimierz 

- Pan Świerczewski Zdzisław Jerzy  

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała o inne propozycje.  

Innych propozycji nie zgłoszono, wobec czego przystąpiono do głosowania nad składem komisji. 

Jednogłośnie tj.12 głosami „za” przyjęto proponowany skład komisji.  

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu/ 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Radny M.Giesek zaproponował kandydaturę radnej pani Katarzyny Banaś na funkcję Przewodniczącej 

komisji. 

Radna K.Banaś wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kolejnych kandydatów. 

Innych kandydatur nie zgłoszono, wobec czego przystąpiono do głosowania w sprawie wyboru Katarzyny 

Joanny Banaś na Przewodniczącą komisji.  

Rada gminy jednogłośnie tj.12 głosami „za” dokonała wyboru radnej Katarzyny Joanny Banaś na 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu/ 

Przewodnicząca K.Wasiak odczytała treść uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/34/18 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz wyboru 

Przewodniczącego Komisji. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Ad.pkt 22 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak: zgodnie ze Statutem w Komisji Rewizyjnej może pracować pięciu 

radnych. Akces do komisji zgłosili radni:  Banaś Katarzyna Joanna, Giesek Mariusz Jan , Krysiak 

Elżbieta, Szudrewicz Jacek Kazimierz, Świerczewski Zdzisław Jerzy, Wiszowaty Mateusz. Okazuje się, 

że akces wyraziło sześciu radnych. W związku z tym musimy przegłosować każdą kandydaturę 

indywidualnie. Osoba, która uzyska najmniejszą ilość głosów po prostu nie wejdzie do Komisji 

Rewizyjnej. 

Przystąpiono do głosowań  nad poszczególnymi kandydatami: 

- Pani  Katarzyna Joanna Banaś. 

Wynik głosowania: 12 głosów „za” , 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu/ 



- Pan Mariusz Jan Giesek. 

Wynik głosowania: 12  głosów „za” , 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu/ 

- Pani  Elżbieta Krysiak. 

Wynik głosowania: 4 głosy „za”, 5 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”, 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu/ 

- Pan Jacek Kazimierz Szudrewicz. 

Wynik głosowania: 10 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu/ 

- Pan Zdzisław Świerczewski. 

Wynik głosowania: 12  głosów „za” , 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu/ 

- Pan Mateusz Wiszowaty. 

Wynik głosowania: 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 49 do protokołu/ 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do składu Komisji Rewizyjnej , w wyniku głosowania weszli 

następujący radni: Banaś Katarzyna Joanna, Giesek Mariusz Jan , Szudrewicz Jacek Kazimierz, 

Świerczewski Zdzisław Jerzy, Wiszowaty Mateusz. 

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej.  

Radna K.Banaś zaproponowała kandydaturę radnego Mateusza Wiszowatego na Przewodniczącego 

komisji. 

Radny M.Wiszowaty wyraził zgodę. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o inne kandydatury.  

Innych kandydatur nie zgłoszono, przystępując do głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej.  

Większością głosów, tj. 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” na 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybrano radnego Mateusza Wiszowatego.  

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu/ 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej.  

Radny Z.Świerczewski zgłosił kandydaturę radnego Jacka Szudrewicz na zastępcę przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej.  

Radny J.Szudrewicz wyraził zgodę. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała czy są inne kandydatury.  



Innych kandydatur nie zgłoszono, przystępując do głosowania w sprawie wyboru zastępcy 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

Większością głosów, tj. 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” na Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybrano radnego Jacka Kazimierza Szudrewicz. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 51 do protokołu/ 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak odczytała treść uchwały.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/35/18 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej oraz wyboru Przewodniczącego 

 i Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Działdowo. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad.pkt 23 

Skarbnik Gminy zreferowała projekt uchwały informując, że zmiana dotyczy przesunięcia środków  

z działu Oświata i wychowanie do działu Edukacyjna opieka wychowawcza: zwiększenie na wypłatę 

stypendium dla uczniów. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów  J.Szudrewicz poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, 

jednogłośnie, tj. 5 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr IV/36/18 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2018 r. 

/imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Ad.pkt 24 

Głos zabrał Wójt Gminy M.Zieliński: proszę państwa chciałbym powrócić do jednej kwestii, do budżetu 

Gminy na rok 2019. Jest to budżet zrobiony jeszcze przez poprzedniego wójta. Wiadomo już, że droga  

w Kurkach, która jest w budżecie (po nowym roku na pewno ją wykreślimy z budżetu)  nie została 

zakwalifikowana przez urząd wojewódzki. Powiem szczerze, została sklasyfikowana na 76 pozycji. Na 

pewno będziemy ponawiać wniosek na Kurki i inne drogi. Myślę, że spotkam się z państwem w styczniu, 

będziemy rozmawiać o drogach bo już pod koniec stycznia  trzeba będzie pisać wnioski na niektóre drogi, 

dlatego chciałbym się więc z Wami spotkać i porozmawiać, które drogi robimy pierwsze. W tym roku  

w budżecie było 20 000 zł na Kurki na przepust. Jest tam problem niesamowity. Woda zalewa niektóre 

domostwa. W ubiegłym tygodniu byłem tam z firmą, która miała to wykonać. Powiedzieli, że od 80 do  



100 000 zł. W budżecie zaplanowano 20 000 zł, więc na pewno w tym roku nie zostanie to wykonane, 

trzeba będzie zastanowić się nad tym w następnym roku.  

Proszę państwa, 4 i 5 stycznia jest organizowany Bal Karnawałowy dla dzieci  ze szkół podstawowych do 

klasy trzeciej i młodsi. Zamysł był, aby zrobić to jednego dnia, 5 stycznia. Zostało to podzielone na piątek 

i sobotę, ze względu na to, że zgłosiło się bardzo dużo dzieci, około 400, ze względu na bezpieczeństwo.  

Zapraszam państwa na ten bal, w piątek o godzinie 16.30 , a w sobotę o godzinie 15.00. Dzieci, które 

przyjadą są już poinformowane. Zapraszam więc państwa sołtysów i państwa radnych.  

Radny M.Wiszowaty: panie Wójcie, jak rozmawiamy o drogach mam pytanie,  jakie działania 

planujemy w związku z tą drogą, gdzie szambiarka ostatnio utknęła.   

Wójt Gminy: to było wczoraj. Ta droga troszeczkę została zrobiona, krótko przed świętami. Przyszła 

odwilż i droga się załamała. Wczoraj została poprawiona na tyle, na ile można. Powiem szczerze, więcej 

nie ma sensu wkładać pieniędzy, trzeba czekać do wiosny. Na tą chwilę wczoraj pracownicy 

poinformowali mnie, że jest przejezdna. 

Wójt Gminy: zbliża się koniec roku, chciałbym podziękować wszystkim państwu: sołtysom, radnym, 

pracownikom. Chciałbym wszystkim bardzo podziękować za pracę, bo nie sam wójt, nie sama rada na to 

pracuje. Pracują również państwo sołtysi, są zaangażowani w wiele rzeczy, na przykład fundusz sołecki . 

Zawsze te najgorsze rzeczy, które się znajdują, to jest potwierdzenie, że przychodzą najpierw do sołtysa. 

Do wójta później i do rady. Sołtys jest tą osobą, która najwięcej obrywa, nieraz za rzeczy,  których nie 

jesteście winni. Taka jest rola sołtysa, godziliście się, chcieliście, aby Was wybrano, więc trzeba teraz to 

przyjmować. Życzę Wam państwo sołtysi, abyście w ponownych  wyborach, styczniowych, w lutym 

wystartowali i żeby Was wybrali. Myślę, że wszyscy zdecydują się na start w tych wyborach, aby dalej 

kontynuować tą pracę jaką wykonujecie na rzecz swojego sołectwa. Bardzo dziękuję radzie, szczególnie 

tym radnym, którzy pozostali z poprzedniej kadencji, gdzie byłem przewodniczącym i bardzo dobrze mi 

się współpracowało. Bardzo dziękuję. Oczywiście dziękuję pani mecenas, pracownikom, panu 

Sekretarzowi, pani Skarbnik. Podziękowania dla wszystkich pracowników złożę na pewno  

w poniedziałek. Proszę państwa, w takim razie życzę wszystkiego dobrego na Nowy rok, aby nie był 

gorszy niż ten, aby ten budżet, który pani Skarbnik przedstawiała, mam nadzieję, że on się powieli 

wielokrotnie, żeby więcej tych rzeczy, inwestycji wykonać w 2019 roku. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak: chciałam państwu życzyć wszelkiej pomyślności, powodzenia  

w życiu osobistym i pracy zawodowej, podejmowania trafnych decyzji w trudnych sytuacjach, które się 

zdarzają a nade wszystko życzę Państwu zdrowia  i pogody ducha. Szczęśliwego Nowego Roku.  

 

 

 

 



Ad. pkt  25 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak 

o godz. 12.05 zamknęła IV Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

      Protokołowała:                     Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                            Krystyna Wasiak 

       /Inspektor/                                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

 

 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z  IV Sesji Rady Gminy Działdowo z dnia  

28 grudnia 2018 r. 



 

 


